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Trocha historie 1
• Kašperské Hory (Bergreichenstein), dříve Reichenstein, znamená Bohatý 

Kámen
• Prostor osídlen na přelomu 12. a 13. století, rok založení neznámý
• Kolem roku 1300 přišli němečtí kolonisté, zkušení těžaři. Z té doby se 

zachovaly šachty a úklonné štoly v intravilánu města i nejbližším okolí. 
Hloubka dolů max. 80 metrů – dosud viditelné po 

• Těžba zlata již za Keltů, zlatá horečka od posledních Přemyslovců
• privilegium Jana Lucemburského z 29. září 1345 povyšující horní osadu 

na svobodné horní město současně s vydáním městského znaku a 
městskou pečetí

• Karel IV – město ještě pozdvihl, Hrad Karlsberg + větev Zlaté stezky 
• Husitské války – útlum, ale v r. 1424 stále 37 zlatodolů, dosud těžba 

rýžováním



Trocha historie 2
• 1528 – 1599 město bohatlo – 4000 lidí, kamenné domy, 

zlato umořilo dluhy šlechty ( mincovně odevzdáno 76kg 
zlata a 3289 kg stříbra

• 1572 – R II povýšil na královské horní město, hrad Kašperk
do dědičného vlastnictví, bohatství i ze Zlaté Stezky ( sklad 
soli )

• 30-letá válka – jen 114 obyvatel
• V 18-19 století těžba omezena, spíše sklárny a těžba dřeva 

( obrovský majetek v lesích )
• Za Rakousko –Uherska – částečné obnovení těžby do roku 

1923 
• Koncem 80 let práce na průzkumu štoly Naděje prováděla 

firma Geoindustria Stříbro



Znaky města Kašperské Hory

1345   Jan Lucemburský

1572   Rudolf II



Zlato v ČR

• Celkové odhadované zásoba v ČR = 300t
• Mokrsko (Slapy), Hvožďany (Rožmitál), Zlaté Hory (Jeseník) a oblast kolem 

Kašperských Hor       (daleko největší =  cca 150t )
• Dříve metoda vymývání (rýžování) čistého zlata
• Všechna ČS ložiska - v hornině zlatý prach o výtěžnosti 5-7g Au/t horniny, 

proto metoda mletí, kyanidové loužení, separace a ukládání prachu na 
úložiště

• Zajímavost: po odchodu těžařských společností by nám zbylo 60.000 000 
t prachu = mil. vagonů = vlak 1x kolem rovníku

• Spotřeba zlata v ČR 2-4t/rok, kryta dovozem za 1 miliardu na svět.trzích
• Využití Au – zlatnictví ( 80%), tezaurace, elektronika, medicína, banky 

(pokles), recyklace 50-60%
• Doposud ve světě vytěženo 120 000t Au, krychle o hraně 18,5m, 1 trojská 

unce = 31,1035g, dá se vytáhnout do vlákna délky 30km



Spory o těžbu zlata v ČR

• Oblast Mokrsko nad Slapskou přehradou – firma RTV Mindev, 
odešla po zjištění odporu veřejnosti a příslibu MŽP, že nebude 
přiděleno nikomu jinému

• Oblast Hvožďany na Rožmitálsku – firma Greenwich Resources, 
pokusy o zahájení průzkumu, nyní klid

• Oblast Zlaté Hory ( Jeseníky ) – firma Altenberg, pokusy o zahájení 
průzkumu a tím i těžby, nyní klid

• Oblast Kašperské Hory (pod horou Žďánov) – do roku 1990 ve státní 
režii (Geoindustria Stříbro-Euro Důlní), v roce 1992 předáno bez 
výběr. řízení nově založené firmě Bohemia Důlní a.s. – ta nadále 
začala provádět průzkum těžbou a ražbou v letech 1993-1996

• V roce 1994-1995 vstup kanadského kapitálu TVX Gold, Inc., 
Toronto a založení TVX Bohemia Důlní a.s., a teď to začalo



Hlavní těžba v KH = Štola Naděje a okolí KH

• Štola Naděje – portál
(stav ke dnešku) a hlavní 
chodba ( celková délka 
chodeb je přes 12 km –
jsou tam i šikmé vrty, 
chodby jsou pod 
náměstím a směrem k 
obci Nezdice na Šumavě

• Pohled na Kašperk z úbočí 
Žďánova

• Amálino údolí se Zlatým 
potokem

• Pohled na Kašperk a údolí 
kde by mělo být odkaliště



Seismická stanice Kašperské Hory, 
Amalino údolí 

• V historické štole Kristýna má 
Geofyzikální ústav AV ČR již 
od 60. let zřízenou seismickou 
stanici, jednu z nejcitlivějších 
na světě. Štola Kristýna z roku 
1805

• Původně sloužila k těžbě 
zlata, nyní jsou v jejích třech 
větvích umístěny seismické 
snímače. Seismická stanice 
Kašperské Hory (KHC) je od 
svého založení součástí České 
regionální seismické sítě a také 
světové sítě seismických 
stanic.



Kde hledat hlavní problém „zlato“ v KH ?

• Hlavní problém vzniká již před rokem 1992, kdy V. Klaus se setkal v 
Kanadě jako MF ČR (a později premiér ) s p. Otou Jelinkem, ministrem 
sportu a později financí v Kanadské vládě. Tam zřejmě vznikl prapůvod 
celé kauzy, protože prostřednictvím  Klausova kamaráda Karla Dyby a jeho 
Min.proHosp.rozvoj bylo Kanadské TVX umožněno žádat o průzkum 
ložisek v KH a tím vlastně i o následnou těžbu

• Otto Jelinek se následně stal prezidentem poradenské společnosti 
Deloitte-Touche a rozvíjel její aktivity v ČR.

• Průzkum ovšem předtím započala a dokončila fa. Geoindustria Praha s 
provozovnou ve Stříbře již v době před obnovením demokracie

• Po roce 1989 se tato firma konvertovala na Euro Důlní, ještě později 
vznikla firma Bohemia Důlni v roce 1992 a vznikl soudní spor mezi 
Geoindustria a Bohemia Důlní o právo na geologický průzkum

• Bohemia Důlní soudní spor vyhrává. 



Jak vzniknul hlavní problém „zlato“ v KH 1

• Ale pozor:   Jedním ze zakladatelů Bohemie Důlní a.s. je Dr. 
Šponar, pozdější úředník  Dybova MpHR, které později 
povolilo a prodloužilo povolení  k vyhledávání vybraného 
nerostu (zlato) do roku 1999 již kanadské TVX !!!. 

• Dr. Šponar a p.Nouza pak přešli z Dybova MH na MŽP, kde 
dále rozhodovali o povolování důlní činnosti „svojí“ firmě. 
Jasný střet zájmů !

• Předtím vlastně firmu Euro nebo později Bohemia Důlní 
kanadské společnosti TVX fakticky prodali 

• Počátkem roku 1994 tedy vstupuje do Bohemia Důlní 
kanadská TVX Gold Inc. a stává se majitelkou Bohemia 
Důlní a.s. – vzniká TVX Bohemia Důlní, a.s.



Jak vzniknul hlavní problém „zlato“ v KH 2
• Ministerstvo hospodářství vydává povolení k průzkumu podle mluvčí 

ministerstva pí.Michaely Kuchařové po dohodě s ministerstvem životního 
prostředí dne 17.03.93 ještě původní firmě Bohemia důlní (vlastně samo 
sobě)  !! a to na základě výběrového řízení dne 16.03.1993. Toto povolení 
je platné pouze pro užší (ca.20 km2 ) oblast Kašperských Hor-Štola Naděje  
do roku 1994

• Nejdříve všichni se vším souhlasili, tzn. jak MŽP a částečně i 
neinformované obce. Potíže započaly až když se (již TVX Bohemia Důlní) 
od jara 1995 začala zabývat i oblastmi mimo štolu Naděje !

• Na žádost Městské rady Kašperských Hor předložila pak TVX skutečné 
plány o otevření zlatorudného dolu s chemickou úpravnou a odkaliště v 
lokalitě a okolí města ?

• 17.07.1995 byl Ministerstvem hospodářství rozšířen prostor průzkumu až 
do r. 1999, za  nesouhlasu Kašp.Hor , Hartmanic, Strašína a dalších obcí. 
Jediné  kladné stanovisko podává starosta obce Nezdice p. J.Hrach za ODS



Jak ale vzniknul hlavní problém v KH 3

• MH sice stanoviska obcí podle zákona opožděně vyžaduje, očekává však 
jen limitující podmínky. Obce však zásadně nesouhlasí – kvůli informacím  
v letácích TVX !!! 

• Přesto bylo povolení pro rozšířené průzkumné území vydáno do 
31.03.1999. Dnes je toto povolení zpochybněno i soudně.

• Nešetrné průzkumné práce ( tzv. těžbou ) a zkušenosti s chováním firmy 
vedly ale ke spontánnímu odporu občanů, obč. sdružení  a většiny obcí 
regionu.

• 21.9.95 první veřejná schůze v Kašperských Horách dává podnět k 
vytvoření Občanského sdružení  proti těžbě  zlata. Registrace  sdružení 
dnem 15.10.95.

• 3.11.95 zvolen řádný výbor občanského sdružení „Šumava nad zlato”.
• Následovalo martyrium, trvající více nežli 10 roků 



Další roky problémů v KH 1

• Povolení hornické činnosti tedy platilo do 31.12.1996
• Firma TVX porušovala opakovaně geologický a vlastnické 

zákony, proto město KH a OS ŠNZ vyvolalo soudní řízení, které 
firma i po odvolání prohrála a proto os 1.1.1997 se průzkum 
zastavil

• NPŠ a správa CHKO a OÚ Klatovy vydaly také správní 
rozhodnutí a trvali na vyklizení a rekultivaci před štolou.

• Prodloužení průzkumu bylo v roce 1994  pro TVX zajištěno 
bez správního řízení nezákonně, MŽP nechalo prostě 
uplynout lhůtu pro zrušení !!!



Další roky problémů v KH  2

• Již 27.10.1995 podalo Město KH a OS-ŠNZ 
rozklad a návrh na obnovu řízení o zrušení 
průzkumu pro TVX již vzniklému MŽP, po mnoha  
urgencích náměstek Špaček obnovu řízení 
zamítnul

• 12.8.1997 jej zamítnul i ministr Skalický. Oba 
tvrdili, že  obce nejsou podle zákona z roku 1988 
účastníky řízení.

• Průtahy v se v této kauze staly základem 
argumentace a  Skalický/Špaček nesou 
jednoznačně zodpovědnost za další vývoj kauzy. 



Další roky problémů v KH  3

• 22.4.1997 podalo OS ŠNZ ještě také návrh na 
odnětí povolení geologického průzkumu pro 
opakované porušování zákona ze strany firmy 
TVX ( vlastnická práva města, stavební zákon, 
ekologické přestupky). MŽP zůstalo nečinné, 
zlom nastal až s příchodem ministra Bursíka.

• OÚ Klatovy, přednosta Mgr. Petrů ještě 
zvažoval vyjmutí pozemků přes štolou Naděje 
z funkce lesa ve prospěch TVX 



Partneři v odporu proti TVX
• Obce – Kašperské Hory, Nicov, Strašín, Rejštejn, Rozsedly, Dlouhá 

Ves, Stachy, Srní, Hartmanice a další
• Občanská sdružení – Šumava nad zlato, Čechy nad zlato, ČSOP, 

Hnutí Duha, STUŽ, NP Šumava a další
• ze zahraničí – Umweltbüro Regen, Bundnaturschutz Bayern, 

Některá média – Český rozhlas, částečně i ČT, některé časopisy, 
• Negativní  informace ze zahraničních regionů, kde již bohužel těžba 

probíhala – jako Důl Cassandra Řecko – TVX, zamoření řeky Odra 
kyaniem , Region Bergamo – zastavení projektu fy. Eurogold,  
nepravdivé oznámení fy. BRE-X o nalezení největší žíly jemného 
zlata  v Indonesii – jen pro burzu !!!

• Významné osoby – Předseda ČSAV prof. Zahradník, prof. 
Gruntorád,  J.Ruml, senátor  Smutný,  paní  H. Saibold – poslankyně 
spolkového sněmu, Dr.Korte – zást. University Mnichov, ředitelé 
NPŠ  F.Žlábek i A.Pavlíčko a mnoho dalších



OS Šumava nad zlato 1995-1997
• Vznik 3.10.1995, přetrvává dodnes, ale později  vznikla i řada 

nových subjektů, jako Přátelé Šumavy v r. 2005
• Předsedové – F.Hail, J.Voráčková, RNDr.František Stíbal , Emil Kintzl, 

J.Škubnová. Počet členů OS ŠnZ stoupal až do počtu 1730 členů  
• Základní cíle:   zastavení geolog. průzkumu,  odstranění škod způsobené 

průzkumem ( těžbou), odepsání bilančních zásob zlata v regionu Šumava
• Vznik a sepsání „Petiční listiny“  proti těžbě zlata na Šumavě, kterou 

celkem podepsalo přes 100.000 lidí, odevzdána na příslušná petiční místa 
v Praze

• Vydávání občasníku INFO-Šumava nad zlato jako protiváhu tendenční 
tiskoviny Naděje-Rozhled (TVX)

• Spolupráce s mnoha subjekty státní správy, samosprávy, kraje, soudy, 
odborníky atd. 

• Právní zastoupení OS – Petr Kužvart, zkušený právník z oblasti živ. 
prostředí



Partneři pro jednání ve státní správě 

• Úřad Vlády ČR 
• Ministerstvo životního prostředí ČR
• Ministerstvo průmyslu a obchodu ČR
• Ministerstvo pro rozvoj regionů, měst a obcí ČR, nyní 

MPMR
• Obvodní báňský úřad v Plzni
• Český báňský úřad 
• Český statistický úřad
• OÚ Klatovy
• Krajský úřad Plzeňského kraje 
• Okresní soud v Klatovech
• Krajský soud v Plzni



Ukázka – přehled správních řízení
výsledeknavrhovatelSprávní řízení

10.03.97 – MŽP zamítlo
Min. nechalo lhůty uplynout

Město K.H. podalo rozkl. 27.11.95 návrh 
na obnovu řízení u MŽP

1.Obnova řízení o odejm. povolení 
geo.průzkumu

původní povolení skončilo 31.12.96
nové nebylo uděleno

Průzkum stojí

TVX-povolení geo. prací není možné na 
zákl. střetu zájmů

Zajištění štoly

2.Řízení před báňským úřadem

Stavební úř. odkázal město na soud (1.)město-Odstranění staveb, kterým 
skončilo kol.pov. 31.12.94

3.Řízení před Staveb. úř. v Sušici

Územní odbor MŽP v Plzni již 2x zrušil 
rozhodnutí OÚ

firma-OÚ-Klatovy stan. podmínek
geol.průzkumu

na pozem.města

4.Řízení o podm.vstupu na pozemky 
obce

rozkladu vyhověl 14.4.98 min.Bursik
vyřizuje odbor MŽP Plzeň

5.Řízení o odejmutí 
pov.geol.průzkumu dle §21 geo.zák.

Zpráva lesů u OÚ
CHKO-rekultivace pozem.

6.Ostatní



TVX Bohemia důlní v letech  1997-1998   1

• TVX Bohemia Důlní a.s. – (již vlastněna společnosti TVX Gold, Inc., 
se  sídlem v Torontu), stejně jako TVX Hellas a mnoho dalších 
společností TVX po světě = rozvojový svět  

• V českém vedení má 2 agenty STB: p.Hájka, takto předsedu  
představenstva, p.Martínka, ředitele

• Otevření kanceláře TVX na náměstí v KH,  vydávání měsíčníku 
„Naděje a Rozhled, ve kterém šíří otevřené lži o způsobu těžby, 
min. vlivu těžby na živ. prostředí, finančních výhod a podpor pro 
obce, velké množství pracovních míst (až 350)

• Setkání s obcemi velmi nešťastné – zde již otevřené  přiznání k 
záměru zahájení těžby

• Předávání primitivních letáků (z rozvojových zemí), od roku 1998 
používalo klišé  = chceme jen průzkum!! - což byla největší lež.

• Stálý nákup soukromých  pozemků souvisejících s těžebním 
územím firmou TVX



TVX Bohemia důlní v letech  1997-1998   2

• Výstavba trvalých budov a technologie na ústí 
portálu Naděje

• Přímá snaha o diskreditaci všech oponentů -
většinou na základě lží

• Uplácení orgánů státní správy – obec Nezdice, 
Okresní Úřad Klatovy, Báňský úřad, MŽP = min 
Skalický (ODA), náměstek Špaček

• Uplácení některých médií – např. MF Dnes, red. 
Kastnerová ( vysvětlení kauzy OS Nové KH – a 
Schwarz/ Podzemský!! )  a dalších



Až přišla kritická část roku 1998   1
• TVX vsadila na další uplácení a dary – např. prostřednictvím OÚ Klatovy 1 

mil. Kč pro školu v KH, PC do samoobsluhy a mnoho dalších 
• TVX přizvala počátkem 1998 do týmu pana Michaela Donatha, takto 

českého zástupce americké společnosti pro ovlivňování veřejného mínění 
Burson-Marsteller (v ČR ještě + Donath, takto agent STB ve svazcích, 
úspěšná kauza Železný-Nova) a připravovala se na obecní volby 1998.

• Na vysvětlení:      spojení M.Donath – Otto Jelinek
Burson-Marsteller je světovou PR a komunikační agenturou se sídlem v New Yorku. 

Byla založena v roce 1953 Haroldem Bursonem a dnes sídlí v 98 zemích na 
celkem 6 kontinentech. Současným generálním ředitelem agentury je Don 
Baer, dřívější šéf komunikace Clintonovi administrativy. Společnost Burson-
Marsteller je známá především díky oblasti krizové komunikace a politického 
lobingu. Z její činnosti lze zmínit zvládnutí krizové komunikace při asijské 
finanční krizi v 90. letech minulého století, teroristické útoky na turisty v 
Egyptě v roce 1993 nebo pomlouvačnou kampaň proti Googlu na Facebooku
v roce 2011 !!!



Až přišla kritická část roku 1998   2

• Ze strany TVX nastala ihned velká diskreditace 
všech oponentů, především starosty F. Stíbala
(největší překážka = obdržel cenu F.Kriegela od 
sdružení Charty 77), i mne jako jednatele a 
marketéra OS

• Především prostřednictvím jejich periodika a 
besedami, na které ovšem nikdo nechodil.

• Do týmu TVX přizváni další pracovníci - těžaři + 
někteří podnikatelé, opět spojeni přes účast v 
STB a byla založena kandidátka jejich nového 
sdružení „Zlatá Šumava“ pro volby 1998.



Až přišla nejkritičtější fáze roku 1998   1

• Protože TVX nemohla zatím pokračovat v průzkumu (těžbě) 
ze katastru KH, oslovila pana starostu Nezdic J.Hracha, který 
bez informace svým zastupitelům a občanům !! souhlasil s 
podpisem smlouvy umožňující vstup a vrty z pozemků 
katastru Nezdice - za velice nepatrnou úplatu pro obec.

• Smlouva se měla podepsat za 2 dny a v této době bylo 
potřeba informovat občany, zastupitele a média a orgány st. 
správy. Proto byla vytvořena a spuštěna k podpisu občanu 
sdružených obcí Nezdice na Šumavě, Pohorsko a Ostružno 
PETICE, která se ptala na nesouhlas s podpisem zmíněné 
smlouvy s TVX – tudíž průzkumných vrtů !!



Až přišla nejkritičtější fáze roku 1998   2

• Na 3.3.1998 bylo svoláno veřejné shromáždění 
do sálu rest. v Nezdicích, kde byl veřejně 
oznámen výsledek petice, který zněl - Pohorsko
100% proti, Ostružno 96% proti, Nezdice, Strašín, 
Lazny a Rozsedly – cca 95% proti. Tím byly 
náhradní aktivity TVX z k.ú. Nezdice na Šumavě 
zastaveny!

• Dále postupovaly přípravy na volby v 
Kašperských Horách a okolí, byly sestaveny 
kandidátky, volební program a příslušné akce a 
tiskoviny k jejich podpoře.



Volby do obecního zastupitelstva KH –
konec roku 1998   1

• Velmi důležitá byla návštěva ministra ŽP Bursíka v 
Kašperských Horách a okolí, která se uskutečnila 2.června 1998. Na 
setkání odsouzena role Mgr. Petrů OÚ Klatovy, starosty Hracha – Nezdice 
na Šumavě  a Ing .Dudové z Katastrálního úřadu Sušice – heslo vše pro TVX 
= proč asi? Ministr Bursík se po prohlídce štoly a hlavně okolí vyslovil proti 
těžbě v oblasti KH.

• Mluvčí firmy TVX M.Donath se ještě snažil oddělit „Těžbu“  
změnou jen na „Průzkum“, i když to vlastně nejde. Kdo dostane 
práva k průzkumu, má po dokončení práva  i k těžbě a nikdo jej nemůže z 
jeho pozice eliminovat. Samozřejmě firmě TVX a.s. takové ložisko slouží i 
vylepšení pozice na akciovém trhu s USA a jinde. A to velmi významně
všude ve světě !!! A žádná z těžařských firem kvůli těm penězům nekouká 
na život lidí, životní prostředí a budoucnost po ukončení těžby. Viz 
příklady z USA, které jsem viděl v Nevadě a Utahu osobně.



Volby do obecního zastupitelstva KH –
konec roku 1998    2

• Dále p.Donath ještě velmi kvalitně zpestřil předvolební čas 
žalobou na Město KH – pokuta ve výši 50 mil. Kč za 
poškození dobrého jména firma zabráněním průzkumu 
zlatého ložiska. Ministr ŽP Miloš Kužvart tu žalobu prohlásil za absurdní 
nesmysl, šlo jen o co největší poškození jména starosty RNDr. Stíbala před 
volbami. Donath se také nechal slyšet, že všechny dary, které 
TVX před volbami rozdala budou muset být vráceny, např. PC 
atp.

• Pak již volby do obecních zastupitelstev – návštěva  prof. 
Zahradníka, nového ministra  živ.prostředí Kužvarta a senátora 
Smutného a dalších na posledním předvolebním setkání

• Volby 13. – 14. listopadu 1998 – vítězí jednoznačně naši 
Nezávislí kandidáti Občanského sdružení ŠNZ – dostali přes 
87 % všech hlasů a došlo k vytvoření vlastního zastupitelstva.



Roky 1999 - 2002 v KH   1
• Vstup OS ŠNZ do vedení města KH, menší počáteční problémy s vedením 

města k jeho úspěšnému rozvoji !
• Na návrh rozkladové komise MŽP dne 10.3.1999 ministr Miloš Kužvart

firmě TVX Bohemia Důlní povolení k provádění geologického Průzkumu v 
KH a okolí  ODEBRAL. 

• 31.3.1999 skončilo i povolení průzkumu neoprávněně vydané ještě 
někdejším ministerstvem pro hospodářskou politiku (Šponar, Skalický, 
Špaček).

• Ve městě - problém sjednocení na prioritách a změně orientace 
zastupitelů „jen na dřevu a lesích“. Potřeba nových inovativních projektů, 
ale pomalá změna postojů občanů k nim. Diskuse o novém informačním 
centru KH na radnici.

• Pomalu a jistě přesun k šetrné turistice, novém kvalitnímu ubytování, 
zaměření na sport, nová lanovka a dobrému využití lesního bohatství a 
vlastnictví hradu Kašperk.
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• Odstranění veškeré technologie a budov TVX před a ze štoly Naděje ve 

vlastní režii KH, odvoz a uložení na městskou skládku. Okamžitě nová žaloba ze 
strany TVX na město ve výši 1,5 mil Kč za újmu na majetku, i když to měli z 
předchozích řízení jako povinnost !! Řeší Krajský soud v Plzni za 2 roky ve 
prospěch města.

• Velké problémy těžařských společností včetně TVX v Evropě –
velká pozornost veřejnosti a důvody pro další zamezení  těžby louhováním 
kyanidem. Důl AURUL na stříbro a zlato u města Baia Mare – 30. ledna 
2000 po lijácích k protržení odkalovací lázně s kyanidem – totální zamoření řek 
Somoš, Tisa a částečně i Dunaje. Pro zajímavost – 1 mg usmrtí člověka, v řece byla 
koncentrace 2 mg.

• Z těchto důvodů patří – geologický průzkum a těžba ložisek zlata v oblasti 
Mokrsko a Kašperské Hory patří k nejkontroverznějším projektům v ČR. Právě z 
ohledem na vodní hospodářství v těchto lokalitách ( přehrada Slapy resp. povodí 
řeky Otavy. Na škody doplatí vždy jen obyvatelstvo nebo stát, nikdy ten, kdo škody 
způsobil. I zde ze sebe australská těž. společnost „Esmeralda“  veškerá obvinění 
odrazila. Chybí mezinárodní pravidla !

• Proto – v červenci 2000 podává Město KH a OS ŠNZ správě NP a CHKOŠ 
návrh odpisu zásob výhradního ložiska č. 234800. MŽP zatím odkládá =
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• Výrazný úspěch OS ŠNZ, Města KH a správy CHKO a NP Šumava = v 

červnu 2002 došlo k odepsání zásob ložiska KH formou převodu do 
nebilančních zásob ložisko je zčásti v 1. a 2.zóně CHKO – odpis na MPO. 

• Soudní boj Město KH vs. TVX Bohemia Důlní pokračuje nelítostně dále !!! 
Ale:
• Firma TVX Bohemia Důlní a.s. sice zatím z KH zmizela, všechny  

zaměstnance propustila a nemá žádné podnikatelské aktivity.  Všechny 
aktivity a závazky a majetek byly převedeny zpět na Euro Důlní a.s., sídlo  
v Praze2, Šafaříkova 22, kancelář JUDr. Radomila Ondrucha, dlouholetého 
advokáta firmy. 

• Bylo zjištěno, že  firma Euro Důlní byla 20.1.2003 převedena na společnost 
Treasure Valley Holding s.r.o, od 27.1.2003 jediným jednatelem je  RNDr. 
Radoslav Smetana ( holandský kapitál    !!! )

• Velké pozemky, které firma již dříve skupovala jsou nyní doplňovány o 
další a  tak není jasné, co bude tato společnost podnikat v budoucnosti. 
Určitě ale na těžbu nerezignuje, právě naopak !



Roky 2003 -2006 v KH   1
• Město KH se z tak dlouhého boje se zlataři, při němž se nedalo nic jiného 

pro rozvoj KH dělat již vzpamatovalo.
• Vzniklo nové Informační centrum KH se stálým provozem v budově 

Radnice
• S přispěním MŽP a soukr. investora se podařilo vystavět výtopnu na 

biomasu a provést rozvod tepla do většiny města
• V roce 2001-2004 byly vyznačeny turistické trasy včetně značené běžecké 

trasy kolem Ždánova (značil E. Kintzl), soukromý investor poskytnul nový 
sněžný skůtr a soupravu  pro úpravu běžeckých stop

• S přispěním Plzeňského kraje, MK a MMR se podařilo nově rekonstruovat 
náměstí a přilehlé ulice i chodníky, opravit muzeum a kostel Sv. Barbory

• V letech 2004-2006 byla s pomocí PK zafinancována výstavba nového 
multiúčelového hřiště u školy

• Nově je později vystavěna i univerzální sportovní hala
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• Město KH je dnes jedním z nejhezčích měst v oblasti 

horské části Šumavy
• Dnes je proslulé seriálem Policie Kašperské Hory režiséra 

Jaroslava Soukupa, který trvale pobývá v Srní.
• Velký ohlas mělo i vydání nejen mnoha knih a seriálu 

E.Kintzla na téma „Zmizelá Šumava“, a Lyžování na 
Šumavě, ale i publikace „Pašeráci a podloudníci na česko-
bavorské hranici – přinesl jsem ukázky

• Lze říci, že se město již ze zlaté horečky docela 
vzpamatovalo a poskytuje svým obyvatelům příjemné 
místo k žití.  Získalo turistickou atraktivitu a přijíždí i mnoho 
movitých turistů se zájmem o stavbu apartmánů !!!!!!



Co říci závěrem
• Většina soudních sporů je již zastavena ve prospěch Města KH.
• Firma TVX Bohemia Důlní a.s. žalovala nakonec český stát o 

700 milionů korun, pro údajné ušlý zisk. U soudů však firma 
neuspěla a jejich rozhodnutí nakonec potvrdil svým rozsudkem i 
Ústavní soud.

• Ve druhém desetiletí 21. století usiluje o těžbu zlata firma 
Treasure Valley Holding s r. o. s nizozemským kapitálem, která také 
v katastru skoupila asi 50 hektarů pozemků. 

• V srpnu 2014 Ministerstvo životního prostředí ČR zamítlo firmě 
dvě ze tří podaných žádostí na průzkum ložisek zlata v Kašperských

• OS ŠNZ stále existuje a vedle něj vznikla i řada dalších OS, majících 
zájem o udržitelný rozvoj města.

• Velkou zásluhu na zastavení záměrů společnosti TVX Bohemia Důlní 
má především můj kamarád, pan učitel a velký sportovec              
pan Emil Kintzl.  Čest jeho památce.



Emil Kintzl – Zwiesel 2015



Co říci úplně na závěr ? Děkuji za pozornost.
Největší zásluhu na záchraně krásného a 

cenného historického města před likvidací dobře 
známou „ZLATOU HOREČKOU“ má ovšem jeho starosta 

RNDr. František Stíbal v dobách nejtěžších. 
Proto skončím jeho vyjádřením z roku 2003:

Největší naší devizou je podpora veřejnosti a její 
mínění. Bez její podpory bychom nemohli být úspěšní. I z 
těch důvodů by se snad vyplatilo popsat náš společný postup 
a strategii v případové studii s nějakým příznačným názvem, 
např. „Prodané zlato, Nerovný boj“ apod. 

Nic by nemohlo být úspěšné, pokud bychom se 
báli. Právě vaše nebojácnost postavila i tak otrlé demagogy z 
řad bývalé STB do reality, na kterou nebyli zvyklí. Věřím že 
přesně takový návod, jak vedle nebojácnosti, zásadovosti a 
slušnosti postavit i jinak chatrné české zákonodárství může 
být dosud neprobuzené české společnosti velikou pomocí !


